
 

 

Ordinarie Styrelsemöte WSSK via Teams  14/5  2023 

 

Närvarande: 

Rigmor Långström  Ordförande  

Anna Helmersson  

Susanne Nilsson  

Kaj Dahlborn   

Jennifer Botos 

Lena Torstensson  

Frånvarande:  

Iiris Pohjolainen 

Jenny Höök 

Jenny Tenggren  

 

Dagordning 

§ 1:  Mötet öppnande: 

 Ordföranden förklarade mötet öppnat och hälsade alla välkomna. 

 

§ 2:  Val av sekreterare 

         Till sekreterare för mötet valdes Kaj Dahlborn 

 

§ 3:   Val av justeringsmän 

          Att justera dagens protokollet valdes Rigmor Långström och Jennifer Botos 

§ 4.   Fastställande av dagordning 

          Föreslagen dagordning godkändes 



 

§ 5.  Föregående mötesprotokoll. 

   Protokollet var bifogat i inbjudan till detta möte och mötet beslutade att lägga det till 

handlingarna 

 § 6. Allmän lägesuppdatering: 

a. Ordf: Rigmor berättade att senaste tiden varit lite rörig med tanke på hennes kommande   

behandling i Göteborg och avgrävd fiberkabel vilket givetvis orsakat dataproblem. 

 b.   v.ordf: Har varit väldigt lugnt senaste tiden så inget speciellt att rapportera 

 c.   Kassören: Vill att vi påminner medlemmarna vikten av att alltid ange avsändare vid 

inbetalningar. 

 d.   Sekr: Har fortfarande problem att få allt överlämnat från tidigare mail ansvarig. Rigmor 

och Kaj tar tag i detta innan nästa möte  

 e.   Avelskommitte´n: Rigmor berättade att inget nytt tillkommit 

 f.   Jakt: Jenny H var tyvärr inte närvarande 

 g.  Viltspår: Iiris var tyvärr inte närvarande 

 h.  Utbildning:  Jennifer har kontakt med Inger om digitala föreläsningar, Har själv lite tankar 

om lämpliga föreläsare som vi i bästa fall kan spela in denna för att nå ut bättre. 

 i. Aktiviteter: Anna har varit mycket aktiv och kontaktat alla grupper, men ser ett problem 

med att få med deltagare. Har lite ideér om en extra drive på G. 

 j. Utställn: Jenny T var tyvärr inte närvarande 

 k. Resultat:  Susanne berättar att det är lugnt för närvarande, Har funderingar på förslag till 

statuter för årets welsh bl.a 

 l. Hemsida: Rigmor påminde återigen om att envar inom sina ansvarsområden behöver 

uppdatera och rensa upp ” gammalt” och uppdatera texter och se till att den är aktuell, 

relevant och intressant. Återkommer senare på dagordningen. 

§ 7. Anmälda beslutsärenden: 

a. Styrelsen beslutade om yttrande över det remitterade förslaget till SKK´s vision 2030. 

Mötet beslutade att omedelbart justera denna punkt. (yttrandet finns bifogat som 

bilaga till detta protokoll) Kaj skickar in det till SKK. 

b. Styrelsen beslutade att avge skrivelse till SKK gällande vårt planerade avelsprojekt 

avseende glaukom. Skrivelsen finns bifogad som bilaga till detta protokoll. Rigmor 

skickar in till SKKs avels kommitté´ Mötet beslutade att omedelbart justera denna 

punkt. 

c. Punkten flyttas till 8 b. 

        

 



 

§ 8. Övriga ärenden: 

a. Djurens dag på Jägersro: Anna ska vidarebefordra till Skånes aktivitetsgrupp 

alternativt till den person som tidigare ansvarat för detta för vår räkning. 

  

b. Här välkomnar vi vår inbjudna gäst Janne Gustavsson till mötet. 

Janne och Anna kommer närvara vid SSRKs fullmäktige 27-28 maj. Underlaget till 

fullmäktige finns att läsa på SSRKs hemsida. En av frågorna vi diskuterade och ställde 

oss frågande inför, är förslaget om att kraftigt höja vår avgift/medlem till SSRK. 

Medskicket till delegaterna är att samråda med de övriga rasklubbarna. I första hand 

med inriktning att beslut om detta bör skjutas upp med motiveringen att vi behöver få 

ett bättre underlag från SSRK och tid att diskutera det med medlemmarna. I andra 

hand att höjningen måste bantas kraftigt om den skall beslutas nu.  

 

§ 9.  Bordlagda ärenden 

       Gäller endast beslutsärenden, inga aktuella för dagen 

§ 10. Information/pågående ärenden 

a. Club Show: Lena informerade om en mycket välorganiserad kommande show där allt 

från domare, antal beställda hotellrum, middagar och tält börjar falla på plats. 

b. Rasboken: Susanne´s syster är villig att arbeta med den, Diskuterades programvara, 

tryckeri, Hon ordnar själv en särskild mailadress för bilder o.s.v 

c. Redaktörsavtalet: löper på tills vidare enligt muntligt avtal. 

d. Översyn av texter och bilder: Anna har lagt ner mycket jobb med att söka på olika 

sociala medier och hemsidor enl tidigare utskickat underlag och det finns en hel del att 

ta tag i vad gäller bilder och språkbruk. Tar fram förslag till nästa möte. 

e. Översyn hemsidan: Jenny H och Anna har lagt ner tid på att se över den, och det är en 

hel del även här som måste åtgärdas. Samarbete tillsammans med webbadmin påbörjat. 

f. Digitala föreläsningar: Jennifer har kontakt med Inger som påbörjat en överlämning. 

Ytterligare föreläsningar kommer anstå till hösten/ september. Vill försöka hitta lite 

bredare ämnen som kan intressera medlemmarna. 

g. 100 års jubileum Welsh Springer Spaniel UK: Anna berättar att inget speciellt nytt  

har tillkommit. Återkommer i höst 

h. Exteriördomare konferensen: Susanne och Jennifer berättar att det finns inte mycket 

speciellt nytt för tillfället. Arbetsgruppen bestående av dessa två samt Tina Ratcovich 

kommer att ha ett möte, samråda med Karin Brostam, kontakta SSRK för besked om 

varje rasklubb för sig ska skaffa redaktör och tryckeri för sitt raskompendium och i 

övrigt sätta igång med förberedelserna. 

i. Administrativt: Massutskickens tid är förbi, Numera sorteras mailen och vi gör endast 

direktutskick till berörd styrelsemedlem. Tyvärr ser det ut som även Dropbox har sina 

begränsningar i gratisversion så här får vi tänka till ytterligare. Återkommer. 

 

 



§ 11. Övriga beslutsärenden: 

       Lena tog upp möjligheten att klubben kan ansöka om ett eget swish-nummer till en 

kostnad av 600:-/år samt 2:-/ transaktion. Givetvis bör numret inte användas för 

småsummor utan med förnuft. Styrelsen beslutade att ansöka om det. 

 

 

 

§ 12. Övriga frågor: 

a. Anna har tidigare berättat om BPH som står för Beteende och Personlighet Hund och 

är jättespännande för rasen. Finns en färdig folder med länkar att tillgå.  Känner att det 

är svårt att nå ut till medlemmarna, så vi föreslog/bestämde att hon gör en artikel till 

nästa nummer av WelshNytt 

b. Manusstopp till nästa tidning 19/5. Redaktören har dåligt med mtrl så gör som Anna, 

skriv några rader om just ditt ansvarsområde inom klubben. 

 

c. 2023 årsbok: Lena arbetar med att försöka få till texten men behöver få mer mtrl typ 

bilder o.likn från welshar i Sverige under året. Jennifer B har lovat översätta. 

 

d. Lena har kontakt med de som arrangerar provet. 

 

e. Alla dokument från typ SSRK som hädanefter kommer till sekreteraren 

vidarebefordras fr.om nu bara till ordföranden och vice ordföranden som avgör vad 

som är väsentligt/viktigt och vad sekreteraren skall vidarebefordra till resp 

ansvarig/styrelsen. Och just dessa dokument sparas i drop box 

 

§ 14. Nästa sammanträde 18/6 kl.19.00 

 

§15.  Mötet avslutas 

 

Vid Protokollet:  

___________________________ 

               Kaj Dahlborn  

Justerat av:  

 

_______________________________  _________________________

 Rigmor Långström                                            Jennifer Botos 

 



     2023-05-14 

   Till Svenska kennelklubben 

 

Remissyttrande SKK:s vision 
 

Welsh springer spanielklubben väljer att lämna ett traditionellt yttrande. Vi kunde inte riktigt förmå oss 

till att gemensamt betygsätta de olika delarna.  

Hur ser visionen egentligen ut? 
På två ställen finner vi skrivningar som kan tänkas utgöra själva visionen. Dels själva rapportnamnet: 

”Roligt, enkelt och hållbart – för ett tryggt hundliv” och dels längst ner på sidan 6: ”Svenska 

Kennelklubben ska 2030 vara en organisation som på alla plan arbetar för ett tryggt hundliv för 

hundar, uppfödare och hundägare. För att nå visionen finns det tre huvudstrategier, två stödstrategier 

och fem förhållningssätt som ska styra och leda verksamheten”. 

Det känns lite oklart. 

Strategierna måste vara möjliga att utvärdera 
Vi skulle önska en större tydlighet om vilken visionen faktiskt är. Sedan bör strategierna tydligare 

koppla till varje moment i visionen. Helst skulle vi se målformuleringar däremellan så att det blir 

enklare att utvärdera de valda strategierna. Vi bedömer att det inte kommer att gå att utvärdera de 

valda strategierna utan tydligare mål – det blir för svårt att mäta. 

Strategi 1: Ett tryggt hundliv 
Överlag är strategin bra. Att göra det enkelt och tryggt för hundägarna och uppfödarna är centralt. 

1 Hållbar avel. Dialog mellan domare och uppfödare ska fördjupas i hälsofrågor. Men finns det idag 

en dialog mellan dessa? Utbildning för dessa två grupper i ämnet är bra. 

2 Genetisk variation i avelsbasen. ”För att trygga en framtid med sunda hundar behöver Svenska 

Kennelklubben bredda och tillvarata avelsbasen. Hälsoprogram ska användas för att uppnå 

målsättningar, och tester ska användas för de hundraser som behöver dem”. 

Innehållet i denna punkt är tyvärr än så länge motstridigt. Så länge det inte finns gentester medför de 

flesta hälsoprogram att avelsbasen smalnar mer än vad som är genetiskt nödvändigt. Den minskningen 

av den genetiska variationen kan göra mer skada än vad hälsoprogrammet lyckas bota. Vi vill råda till 

försiktighet med hälsoprogram som inte har en klar genetisk grund. Typisk risk för att man kastar ut 

barnet med badvattnet. 

3 Världens tryggaste hundköp. Känns väldigt konstruerat och är svårbedömt.  

4 En övergripande certifiering av hundtjänster. Tanken är god att hjälpa hundägare att välja 

hundtjänster av god kvalité. Vår åsikt är att SKK möjligen kan vara rådgivande men inte lägga ner 

energi som certifieringsorganisation. 



Strategi 2: Hundens plats i samhället 
Denna strategi är mycket viktig! Det behövs institution som bevakar och samlat för fram hundägarnas 

röst i samhällsdebatten. Generellt saknar vi här en problematisering av den mycket udda 

konstruktionen med strikt ansvar för hundägare. Det är en ovanlig form av rättsligt ansvar som är 

avsett för särskilt farliga verksamheter. Av typ att driva ett kärnkraftverk. Den är en anomali om vi ska 

se hunden som ett naturligt inslag i samhället. 

1 Tryggad tillgång till plats och mark. Detta känns något konstruerat. 

2 Hunden – människans bästa vän. Viktigt att informera om hundars alla användningsområden som 

tjänstehundar ex.  

3 Hundar överallt. Kunde höra ihop med avsnittet ovan. 

4 Tryggad tillgång till veterinärvård. Mycket viktigt att säkerställa att veterinärvården är god över 

hela landet. Men vi har några anmärkningar. ”Utvecklingen har många orsaker såsom ägarstrukturer i 

veterinärvården och samhällets bristande ansvar för djursjukvård”. Här undrar vi hur ni vet att 

ägarstrukturerna är en av orsakerna. Ingen vet ju hur det hade sett ut med en annorlunda ägarstruktur i 

nutid. Att se tillbaka på hur det var förr säger inget om det hade varit gångbart idag. Vidare önskar vi 

att ni undviker ordet samhället när ni egentligen syftar på den offentligt finansierade delen av 

samhället. Samhället består ju av oss alla inklusive SKK. 

5 Hund på ålderns höst. Detta borde inte läggas energi på av SKK. 

Strategi 3: En modern ideell organisation 
1 En tydlig och effektiv organisationsstruktur. Mycket angeläget att arbeta med. 

2 Modernt och effektivt föreningsarbete. ”Hur kan klubbverksamheten organiseras på ett sätt som 

minskar behovet av administrativt arbete, exempelvis genom att minska antalet juridiska personer 

utan att minska medlemsdemokratin och försvaga engagemanget?” Detta ser vi som mycket 

angeläget. 

3 En ungdomlig övergång till vuxenverksamheten. Är detta verkligen en stor fråga?  

4 Mer och djupare dialog. Viktig punkt. 

Vi saknar en strategi 4 
Strategierna ovan har stort fokus på människans behov. Vi saknar en strategi helt inriktad på hundarnas 

behov. Särskilt då hundarnas behov av socialt samspel med andra hundar. Det har blivit allt vanligare 

med rena förbud mot lösa hundar året runt på alltfler platser. Utvecklingen har gått mot att många 

hundägare blir mycket irriterade av att möta en lös hund. Många hundar får därmed inte chansen att 

lära sig det naturliga sociala samspel som uppstår vid möten med andra hundar utan att ägarna styr det 

hela – oftast med hundarna kopplade. Och då lär de sig inte. Det räcker med att resa en bit ner i Europa 

för att finna en helt annan kultur. Eller att resa ett antal decennier bakåt tiden i här hemma. Vi tycks 

numera vara så rädda om våra hundar att vi förtar dem deras naturliga behov av socialt samspel. Och 

det är ju klart att valpar och unghundar som inte fått chansen att lära sig kommer att agera fel, för att 

inte säga farligt. Så denna utveckling kan vara svår att vända men vi tycker att våra hundar är värda 

den ansträngningen. 

För styrelsen  Rigmor Långström 
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Till Svenska kennelklubben 

 

Förfrågan om samarbete kring glaukom 
 

Welsh springer spanielklubben (WSSK) har noterat en ökning av antalet welshar som drabbas av 

glaukom. Vi har inga exakta siffror men statistik från försäkringsbolagen visar på en ökning. Det är 

ändå en ovanlig sjukdom men vi tänker att det är bättre att stämma i bäcken än i ån. 

Vår första tanke var att satsa på gonioskopiundersökningar av främst avelsdjuren. Vi har dock funnit 

att det verktyget är något trubbigt och kan medföra annan negativ konsekvens. Det finns fortfarande 

oklarheter kring PLD-anmärkningarnas korrelation och kausalitet i förhållande till utvecklandet av 

glaukom, särskilt som det finns fler delar av ögat som bidrar till samma funktion som den som 

undersöks vid gonioskopi. Av de welshar som gonioskopiundersökts de senaste åren har 37 % PLD-

anmärkning men glaukom är trots det en ovanlig sjukdom.  

Användningen av ett så trubbigt verktyg som gonioskopi kan medföra negativa konsekvenser när det 

gäller avelsbredden. Rent teoretiskt behöver det inte vara ett problem med t.ex. en 

avelsrekommendation om att avelsdjuren ska gonioskoperas och att inte dubbla PLD-anmärkningar i 

aveln. Därmed utesluts i teorin inte något avelsdjur, även om antalet tänkbara kombinationer minskar.  

I praktiken blir inte utfallet sådant. Vi kan jämföra med utfallet när det gäller HD-anmärkningar. Det 

enda absoluta kravet där är att avelsdjuren är röntgade. Resultatet har blivit att i princip endast A- och 

B-hundar används i avel. WSSK har där visserligen bidragit till det utfallet genom regler för 

valphänvisningen. Det vi vet med någorlunda säkerhet är att få hanhundar med anmärkning kommer 

att användas i avel – vi söker alla den perfekta hanhunden till våra tikar. På hanhundssidan har vi redan 

en alltför smal avelsbas. 

Vi kan konstatera att redan idag medför hälsoprogrammet avseende HD ett bortfall av tänkbara 

avelsdjur med sådär 25 %. Till det ska läggas några andra ögondiagnoser. Vi ser mot den bakgrunden 

risker när det gäller avelsbredden om vi fokuserar enbart på gonioskopi. 

Vi vill alltså angripa problemet även på annat sätt och då gå direkt på glaukomförekomsten. Denna 

sjukdom diagnostiseras ytterst sällan i samband med ögonlysning och blir därmed inte föremål för 

central registrering. Vi har alltså inte tillgång till dessa hundars identitet. Och vi kan självklart inte få 

sådana uppgifter från försäkringsbolagen. Vi måste ta oss an problemet via uppfödarna. 

Vid SLU pågår ett forskningsprojekt rörande glaukom hos welsh springer spaniel. Där vill man ha 

blodprov från drabbade hundar och deras närmaste släktingar. För att få uppfödarna att göra denna 

stora insats vore det bra om de kunde få ersättning för sina kostnader. Vi tror inte att kostnaden per 

hund är särskilt stor men eftersom det kan bli många hundar som den enskilda uppfödaren ska betala 



blodprov för så drar kostnaderna iväg. För en liten rasklubb som WSSK kan det vara svårt att åta oss 

att ersätta uppfödarna för detta. 

Förutom att detta bidrar till forskningsprojektet så får vi i klubben de drabbade hundarnas identitet i 

anslutning till att vi ska besluta om ersättning och kan därmed göra en kartläggning utifrån eventuella 

släktsamband. 

Så vi undrar om SKK på något sätt kan bidra till detta arbete genom ekonomiskt stöd och kanske även 

på annat sätt.  

 

För styrelsen 

 

Rigmor Långström, ordförande och avelsansvarig i WSS 
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